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З А П И С Н И К 

са 20. сједнице Представничког дома Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, 
одржане 13. октобра 2003. године 

 
 
 Сједница је почела  у 11,20 часова. Присуствовало је 39 посланика. Оправдано су 
одсуствовали Сеада Палаврић, Винко Зорић и Зоран Спасојевић. 
 Сједници су, осим посланика, присуствовали предсједавајући Савјета министара 
Аднан Терзић, министар Бранко Докић, замјеници министара Харис Башић, Нико 
Грубешић и Драган Мектић, предсједник Изборне комисије Босне и Херцеговине Хилмо 
Пашић и члан Изборне комисије Лидија Кораћ. 
 Из међународних организација сједници су присуствовали Маја Рибар – OHR, 
Данијела Дабић - NDI, Јелена Деспот – EUPM, Богдан Николае – Румунска амбасада, те 
Јелена Дероња, представник невладине организације Центар цивилних иницијатива.  
 
 Предсједавајући Представничког дома Никола Шпирић у  уводу је упознао  
посланике о томе да је раније предложени  дневни ред Проширени колегиј допунио само 
једном тачком, а то је Захтјев Изборне комисије Босне и Херцеговине за разматрање 
Приједлога закона о измјенама и допунама Изборног закона Босне и Херцеговине по 
хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника.  
 Предсједавајући Савјета министара Аднан Терзић предложио је да се у дневни ред 
уврсти Захтјев Савјета министара да се Приједлог закона о систему индиректног 
опорезивања разматра по члану 104. Пословника Дома.  
 У својој дискусији, поводом приједлога дневног реда, предсједавајући Савјета 
министара упознао је посланике и о активностима које је Савјет министара имао у 
претходном периоду у вези са Ребалансом буџета институција БиХ за 2003. годину. Изнио 
је разлоге зашто је тек сада Ребаланс дошао у процедуру, те замолио Дом да се Ребаланс 
донесе у што је могуће краћој процедури. 
 У дискусији поводом приједлога дневног реда, као и приједлога предсједавајућег 
Савјета министара, учествовали су: Бериз Белкић, Тихомир Глигорић, Елмир Јахић, 
Момчило Новаковић, Златко Лагумџија, Аднан Терзић, Никола Шпирић, Љиљана 
Милићевић, Петар Кунић, Азра Хаџиахметовић, Мухамед Морањкић, Сеад Авдић, 
Милорад Живковић, Милош Јовановић и Јозо Крижановић. 
 Послије дуготрајне дискусије, предсједавајући Дома дао је на гласање приједлоге 
за измјену или допуну дневног  реда, како слиједи: 
 - Приједлог Тихомира Глигорића – да се из приједлога дневног реда скине 
Захтјев Изборне комисије за разматрање Приједлога закона о измјенама и допунама 
Изборног закона по члану 105. Пословника.  
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 Од 37 присутних, за овај приједлог гласало је 11, против 18, суздржало се 8 
посланика. Према томе, приједлог није усвојен. 

- Приједлог предсједавајућег Савјета министара – да се у дневни ред уврсти 
Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о систему индиректног 
опорезивања по хитном поступку, у складу са чланом104. Пословника.  

За овај приједлог гласало је 27, против 9, суздржао се 1 посланик. По ентитетима, 
из Федерације БиХ за су гласала 23, из Републике Српске 4 посланика.  

Како приједлог није добио ентитетску већину, одмах је спроведено усаглашавање у 
Комисији Колегија. 

Предсједавајући Дома констатовао је да у Комисији Колегија нема сагласности, па 
је приједлог дао на гласање у другом кругу, када је из Републике Српске против гласало 8 
посланика, а из Федерације БиХ није било гласова против. 

Предсједавајући Шпирић констатовао је да је приједлог предсједавајућег Савјета 
министара  усвојен с обзиром да у другом кругу гласања нису биле 2/3 из ентитета против. 
Потом је предсједавајући Шпирић констатовао да 20. сједница Дома има сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
 

1.   Записници са 18. и 19. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања и одговори; 
3. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о измјенама и 

допунама Закона о Високом судском и тужилачком савјету БиХ по хитном 
поступку, у складу са чланом 105. Пословника (Закон на привременом основу 
прогласио високи представник, објављен у «Сл. гласнику БиХ», бр. 26/02); 

4. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о накнадним измјенама 
и допунама Закона о Високом судском и тужилачком савјету БиХ по хитном 
поступку, у складу са чланом 105. Пословника (Закон на привременом основу 
прогласио високи представник, објављен у «Сл. гласнику БиХ», бр. 35/02); 

5. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о Високом судском и 
тужилачком савјету БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника 
(Закон на привременом основу прогласио високи представник, објављен у «Сл. 
гласнику БиХ», бр. 35/02); 

6. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о измјенама и 
допунама Закона о Суду БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 105. 
Пословника (Закон на привременом основу прогласио високи представник, 
објављен у «Сл. гласнику БиХ», бр. 24/02); 

7. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о измјенама и 
допунама Закона о Суду БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 105. 
Пословника (Закон на привременом основу прогласио високи представник, 
објављен у «Сл. гласнику БиХ», бр. 3/03); 

8. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о тужилаштву БиХ по 
хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника (Закон на привременом 
основу прогласио високи представник, објављен у «Сл. гласнику БиХ», бр. 24/02); 

9. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о измјенама и 
допунама Закона о тужилаштву БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 105. 
Пословника (Закон на привременом основу прогласио високи представник, 
објављен у «Сл. гласнику БиХ», бр. 3/03); 

10. Приједлог закона о ваздухопловству Босне и Херцеговине (друго читање); 
11. Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о сукобу интереса у 

институцијама власти Босне и Херцеговине (прво читање); 
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12. Захтјев Изборне комисије БиХ за разматрање Приједлога закона о измјенама и 
допунама Изборног закона по хитном поступку, у складу са чланом 105. 
Пословника; 

13. Извјештај о раду Изборне комисије Босне и Херцеговине на спровођењу Општих 
избора 2002. године у Босни и Херцеговини; 

14. Информација Истражне комисије о тзв. случају «државни удар»;  
15. Извјештај Савјета министара у вези са иницијативама и досадашњим активностима 

у изградњи ауто-пута Коридор 5ц; 
16. Утврђивање састава и надлежности Истражне комисије за утврђивање трошења 

донаторских средстава које је добила Босна и Херцеговина; 
17. Давање сагласности за отказивање билатералног Споразума о трговинско-

привредним односима између Босне и Хереговине и Владе Републике Мађарске; 
18. Давање сагласности за ратификацију: 

a. Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Савјета 
министара Републике Албаније о сарадњи у области образовања и науке, 

b. Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе 
Републике Грчке о сарадњи у области културе, образовања и науке, 

c. Уговора између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Републике 
Хрватске о научној и технолошкој сарадњи, 

d. Уговора између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Републике 
Хрватске о културној, образовној и спортској сарадњи, 

e. Споразума између Босне и Херцеговине и Републике Молдавије о 
унапређењу и реципрочној заштити инвестиција, 

f. Споразума између Босне и Херцеговине и Холандије о међународном 
друмском превозу, 

g. Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе 
Републике Бугарске о сарадњи у области образовања, науке и културе, 

h. Основног споразума о сарадњи између Босне и Херцеговине и Краљевине 
Шпаније, 

i. Споразума о културној, научној и техничкој сарадњи између Савјета 
министара Босне и Херцеговине и Владе Републике Француске. 

19. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о систему  
индиректног опорезивања по хитном поступку, у складу са чланом 104. 
Пословника.  

 
 
Ад – 1: Записници са 18. и 19. сједнице Представничког дома 
 
 Мухамед Морањкић дао је примједбу на Записник са 18. сједнице, јер у дијелу гдје 
су пренесена посланичка питања није децидно пренесено његово питање, које је предао и у 
писаној форми. Затражио је да се, у том смислу, Записник допуни. 

С овом примједбом на Записник са 18.сједнице, једногласно су  усвојени записници 
са 18. и 19. сједнице Представничког дома. 
 
Ад – 2: Посланичка питања и одговори 
 
 Предсједавајући Никола Шпирић констатовао је да је у времену између двије 
сједнице стигао само одговор на питање посланика Филипа Андрића, које је поставио 
главном и одговорном уреднику Федералне телевизије.  
 Филип Андрић изразио је незадовољство одговором. Рекао је , заправо, како сматра 
да и није добио одговор на питање, јер га није добио од главног и одговорног уредника већ 
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од прес-службе, као и да није одговорено на његово питање него на нека питања која он 
није ни поставио. 
 Незадовољство због тога што још нису добили одговоре на раније постављена   
питања изразили су посланици: Мухамед Морањкић, Момчило Новаковић, Азра 
Хаџиахметовић и Милорад Живковић. Азра Хаџиахметовић сугерисала је Колегију да 
затражи од Службе да сачини преглед питања на која, у прописаном року, није одговорено.  
 
 
 Постављена су нова посланичка питања како слиједи:  
 
Елмир Јахић:  
 «Према писању бечког «Die Presse», министар иностраних послова БиХ господин 
Младен Иванић је, наводно, рекао да би у случају да Косово постане независно, то одмах 
отворило и питање статуса хрватског и српског народа у Босни и Херцеговини. Цитирам: 
«Тада би се поставило питање зашто они могу а ми не. Међу босанским Србима и 
Хрватима и даље је присутна идеја о отцјепљењу од заједничке државе».  
 Уколико су ови наводи у изјави тачни, то би био случај непримјереног и 
тенденциозног иступа министра иностраних послова БиХ и овом изјавом унутрашње 
проблеме друге државе везује за будућност државе чији је он функционер. Такође , овом 
изјавом индиректно се позива на подјелу БиХ уколико се ситуација на Косову не ријеши у 
корист, очито, званичног Београда. 
 Тражим јасан став о овој изјави од Савјета министара, те Предсједништва БиХ, које 
је задужено за вођење спољне политике. Уколико је писање бечког листа «Die Presse» у 
вези сa овом изјавом господина Иванића нетачно, тражим да у том случају Савјет 
министара демантује нетачне наводе.» 
 
Мухамед Морањкић: 
 «У јавност је дошла вијест, и њоме се манипулише већ дуже вријеме, да је неко у 
име ове државе уговорио и одобрио слање једне јединице наше бх. војске у Ирак. Истина, 
не знам из које компоненте и питам – Ко је и у име кога то урадио? Ако је урадио или ради 
– да ли ће овај парламент званично о томе бити упознат, односно хоће ли он о томе 
одлучивати?» 
 
Азра Хаџиахметовић: 
 «Ко, како и у складу са којом динамиком води реформе у трансформацији Јавног 
РТВ сервиса и, уједно посланичка иницијатива, да се од ресорног министарства затражи 
информација о овој теми и уврсти на дневни ред једне од наредних сједница Парламента. 
Ја ћу вас подсјетити да је овај дом именовао и чланове Комисије за спровођење конкурса за 
именовање у овој области, али никаквих информација о стању, а посебно о правцима 
реформи у области Јавног РТВ сервиса немамо».  
 
Момчило Новаковић: 
 «Када ће грађани српске националности, власници објеката у Добрињи I и IV, 
добити урбанистичке сагласности за објекте за које су добили рјешења за заузимање јавне 
површине? 
 По чијем рјешењу, односно одлуци је дислоцирано 16 објеката супротно договору 
свих релевентних представника власти?» 
 
Мухамед Алтић:  
 «Ми смо свједоци догађаја у БиХ, гдје пензионери траже своја права која не 
остварују по важећим позитивним прописима. Они траже да не озебу, да буду сити, да би 
ту старост некако проживјели као људи пуни поштовања. 
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 У име Странке пензионера, тражим да се закаже једна тематска конференција овог 
дома и да се расправи социјални положај пензионера».  
 
Хасан Муратовић:  
 «1. Да ли бисмо могли, прије сваке сједнице, да добијемо у мапи дневни ред и све 
материјале који ће се разматрати на сједници, или да нас чекају на  овом мјесту или да 
буду у некој просторији, па ко хоће да их узме? 
 2. Под чијом контролом је одлагање отпада  међународних  организација 
присутних у БиХ и, ако није под контролом наших власти и предузећа која се баве 
отпадом, до када ће то бити? Постоје информације да се довозе у контејнерима опасни 
отпади у ову земљу и да се одлажу на одлагалишта која нису под контролом ове власти 
или се спаљују у објектима који нису под контролом ових власти». 
 
Милорад Живковић:  
 «Колико је младих људи у Европи послано на факултет или постдипломски студиј 
испред БиХ, било да их финансира буџет ентитета или буџет БиХ, било факлутети или 
стране државе у посљедњих пет година? Ово питање постављам зато што смо били 
свједоци да су земље, које су далеко испред нас на путу у европске интеграције, то 
постигле тиме што су младе људе стимулисале и стипендирале, тако да су се они послије 
тога вратили и са новим начином размишљања и донијели бољитак својој земљи.   
 Стога са ове говорнице подносим предсједавајућем иницијативу у писаној форми 
за расписивање и додјелу стотину стипендија за студије на престижним факултетима 
широм Европе, а Савјету министара иницијативу просљеђујем да то размотри у прављењу 
буџета за наредну годину».  
 
Селим Бешлагић:  
 ''На 19. сједници тражио сам да нам господин Иванић писмено и усмено да 
образложење изјаве у бечком «Куриру». Као што видите, данас је господин Јахић поновио 
то питање. У међувремену  је дао изјаву горе, да само Бошњаци подржавају тужбу БиХ 
против Југославије. Сада се води преписка између Предсједништва БиХ и господина 
Иванића. Сада тражим да се стање унутар Министарства иностраних послова и 
Предсједништва БиХ објасни овом парламенту, те предузму одговарајуће мјере због тога 
што се на овај начин нарушава интегритет и, боље речено, углед Босне и Херцеговине''.  
 
Никола Шпирић: 
 У вези сa расправом у Парламенту Савјета Европе о избору судије из БиХ у 
Међународни суд за људска права у Стразбуру, рекао је, између осталог, да мисли да није 
добар начин на који је наступила наша делегација, јер није стала иза сва три кандидата, те 
се тако показало да готово и немамо државну него тронационалну делегацију. Нагласио је 
да је Парламент стао иза сва три кандидата и да је непримјерен и нечастан начин на који се 
расправљало о др Љиљани Мијовић. Рекао је да ће иницирати да Парламент упути писмо 
Парламенту Савјета Европе, у којем ће рећи да Парламент БиХ стоји иза сва три кандидата 
и затражити да се та процедура заврши. 
 
Иво Миро Јовић 
 «Моје питање данас односи се на јавног тужиоца Херцеговачко-неретванског 
кантона у Мостару. Зашто су покренуте истражне радње спрам могућих десет илегалних 
или недобијених сагласности грађевинских или грађевинских дозвола? Дакле, спрам десет 
објеката у граду Мостару чији су власници искључиво лица или удружења хрватске 
националности? А познато је како је  могућих сумњивих, условно речено, грађевина у 
Мостару много више, чији су власници других националности».  
 

 5



Филип Андрић:  
 «Од главног и одговорног уредника Федералне ТВ госпође Марије Топић-Црноја 
поново тражим одговор на питање постављено на 18. сједници Представничког дома 
ПСБиХ. Одговор који ми је послала Прес-служба РТВФБиХ не сматрам одговором, јер тој 
служби нисам ни поставио питање, а није ни одговорила на постављено питање, него на 
нека друга питања која нису ни постављена».  
 
Ад – 3 – 9. 
 У вези са Захтјевом Савјета министара под 4. тачком, Милош Јовановић 
приговорио је на нелогичност у одредбама Закона о накнадним измјенама закон о Високом 
судском и тужилачком савјету, које се односе на регулисање старосне доби судија и 
тужилаца наглашавајући да је нелогично одређивати различиту старосну доб нпр. за судије 
Суда БиХ и Суда Брчко Дистрикта БиХ.  
 Бериз Белкић је у краћој дискусији поводом ових седам закона, између осталог, 
рекао да Клуб Странке за БиХ сматра да би било добро да Дом донесе закључак, којим ће 
се задужити Савјет министара и Министарство правде да, у року од 30 дана, Парламенту 
поднесу информацију о стању реформи у области правосуђа.  
 Предсједавајући Никола Шпирић одговорио је да су на дневном реду закони, а да 
не спори иницијативу да се питање реформи правосуђа разматра као посебна тачка дневног 
реда.  
 Других дискусија није било. 
 Дом је већином гласова усвојио захтјеве за хитни поступак, по члану 105. 
Пословника, а потом су, у тексту како их је прогласио високи представник, усвојени  и 
закони: 

- Закон о измјенама и допунама Закона о Високом судском и тужилачком савјету 
БиХ – 26 посланика гласало за, 3 против; 

- Закон о накнадним измјенама и допунама Закона о Високом судском и 
тужилачком савјету – 28 гласова за и 4 суздржана, 

- Закон о Високом судском и тужилачком савјету – 29 гласова за, 4 суздржана,  
- Закон о измјенама и допунама Закона о Суду БиХ – 30 за, 4 суздржана, 
- Закон о измјенама и допунама Закона о Суду БиХ – 30 за и 4 суздржана, 
- Закон о тужилаштву БиХ – 32 гласа за, 4 суздржана, и 
- Закон о измјенама и допунама Закона о тужилаштву БиХ – 33 гласа за  и 3 

суздржана.  
 
Ад – 10: Приједлог закона о ваздухопловству Босне и Херцеговине (друго читање) 
 
 Предсједавајући Шпирић подсјетио је посланике на извјештај надлежне комисије, 
која је усвојила два амандмана, као и то да је у пленарној фази амандмане поднио посланик 
Момчило Новаковић.  
 Момчило Новаковић обавијестио је Дом да одустаје од својих амандмана.  
 Азра Хаџиахметовић затражила је да Дом не усвоји Aмандман II Комисије. 
 Предсједавајући Шпирић упозорио је на пословничку одредбу, те нагласио да су 
амандмани  Комисије постали саставни дио закона и да су посланици у прописаном року 
могли уложити амандмане на амандмане Комисије, што се није десило. Затим је дао на 
гласање Приједлог закона у другом читању.  
 Послије гласања, предсједавајући је констатовао да је Закон о ваздухопловству 
Босне и Херцеговине усвојен једногласно.  
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Ад – 11: Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о сукобу  
               интереса у институцијама  власти Босне и Херцеговине (прво читање) 
 
 Уводне напомене у вези са Приједлогом закона дао је предсједавајући Никола 
Шпирић.  
 У дискусији су учествовали: Шефик Џаферовић, Мухамед Морањкић, Хасан 
Муратовић, Милорад Живковић, Петар Кунић и Момчило Новаковић. 
 
 С обзиром да су у дискусији изнесене одређене примједбе на Приједлог закона и 
указано на евидентне непрецизности, предсједавајући Шпирић обавијестио је Дом да се 
Колегиј  усагласио да се омогући посланицима да до 20. октобра могу улагати амандмане 
на предложени закон, након чега ће се у Дому обавити расправа о амандманима и о 
Приједлогу закона у другом читању. Затим је дао на гласање Приједлог закона у првом 
читању.  
 Са 34 гласа за и једним против Дом је усвојио Приједлог закона о измјенама и 
допунама Закона о сукобу интереса у институцијама власти Босне и Херцеговине у првом 
читању, уз закључак да се до 20. октобра могу подносити амандмани на предложени закон.  
 
Ад – 12. Захтјев Изборне комисије БиХ за разматрање Приједлога закона о измјенама и  
               допунама Изборног закона по хитном поступку, у складу са чланом 
              105. Пословника 
 
 Уводне напомене дао је предсједавајући Никола Шпирић. 
 Нико од посланика није дискутовао у оквиру ове тачке дневног реда.  
 Са 30 гласова за и 4 суздржана Дом је усвојио захтјев Изборне комисије за хитни 
поступак по члану 105. Пословника.  
 Са 36 гласова за (једногласно) Дом је усвојио Закон о измјенама и допунама 
Изборног закона Босне и Херцеговине.  
 
Ад – 13: Извјештај о раду Изборне комисије Босне и Херцеговине на спровођењу 
               Општих избора 2002. године у Босни и Херцеговини 
 
 О Извјештају о раду Изборне комисије није било дискусије.  
 Представнички дом једногласно је усвојио Извјештај о раду Изборне комисије 
Босне и Херцеговине на спровођењу Општих избора 2002. године у Босни и Херцеговини. 
 
 
Ад – 14: Информација Истражне комисије о тзв. случају «државни удар»; 
 
 Предсједавајући Истражне комисије Никола Шпирић поднио је Дому информацију 
о активностима Истражне комисије од њеног оснивања. Између осталог, рекао је да је 
Истражна комисија затражила информације о тзв. случају «државни удар» од 
Предсједништва БиХ, Савјета министара и Министарства безбједности, и да до данас није 
добила тражене информације. Рекао је такође да је данас на почетку сједнице од 
Министарства безбједности добио коверту са ознаком «строго повјерљиво – службена 
тајна», коју још није отворио. Нагласио је да би са овог материјала требало да се скине 
ознака повјерљивости да би се могао Дом информисати о материјалу. Предсједавајући 
Шпирић изразио је мишљење да би Дом данас требало да формира праву истражну 
комисију у пуном саставу, која ће доћи до информација и спровести парламентарну 
истрагу.  
 Јозо Крижановић, као предлагач формирања Истражне комисије, подржао је 
приједлог Н. Шпирића за формирање праве истражне комисије. Рекао је, између осталог, 
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да су се државни органи БиХ по други пут оглушили о захтјеве Истражне комисије да 
доставе релевантне информације, те да је недопустив такав игнорантски однос према 
Парламенту од стране Предсједништва, Савјета министара и одређених министарстава. 
 Замјеник министра безбједности Драган Мектић упознао је Дом о активностима 
Министарства безбједности везаним за захтјев Истражне комисије Дома за достављање 
информација које се односе на твз. случај «државни удар», те на крају рекао да су они 
Истражној комисији доставили материјал чим су га добили од одређених органа 
Федерације. Нагласио је да су га доставили у форми у којој су га и они добили, тј. под 
ознаком  «строго повјерљиво – службена тајна», и да се према материјалу треба односити 
као таквом, у складу сa правилима понашања према таквим материјалима.  
 У оквиру ове тачке вођена је дужа и полемична дискусија у којој су учествовали: 
Тихомир Глигорић, Бериз Белкић, Никола Шпирић, Златко Лагумџија, Сеад Авдић, Шефик 
Џаферовић, Селим Бешлагић, Азра Хаџиахметовић, Елмир Јахић, Иво Миро Јовић, Хазим 
Фелић, Момчило Новаковић и Љиљана Милићевић. 
 Након дискусије, Дом је усвојио закључак да Истражна комисија у истом саставу 
настави рад, уз налог да спроведе парламентарну истрагу о тзв. случају «државни удар».  
 
 
Ад – 15:Извјештај Савјета министара у вези са иницијативама и 
               досадашњим активностимау изградњи ауто-пута Коридор 5ц 
 
 Предсједавајући Никола Шпирић у уводу је рекао да је у петак Дом добио писану 
информацију Савјета министара за ову тачку дневног реда. Потом је дао ријеч ресорном 
министру Бранку Докићу.  
 Министар Бранко Докић укратко је образложио информацију Савјета министара у 
вези са Коридором 5ц. На примједбе да је материјал касно стигао, рекао је да је Савјет 
министара Информацију разматрао у петак и одмах послије усвајања доставио је Дому, те 
да су имали намјеру предложити да се расправа о Информацији одгоди за сљедећу 
сједницу како би је посланици могли ишчитати, за шта у Дому није било расположења. 
 Тихомир Глигорић јавио се за ријеч као предлагач тачке дневног реда. Рекао је, 
између осталог,  да је добро што је Дом добио материјал за ову тачку и нагласио да се ради 
о веома обимном материјалу који посланици нису успјели прочитати, те због тога нису у 
могућности  равноправно разговарати са министром Докићем, због чега он сматра да 
расправу о овој тачки треба одгодити за наредну сједницу.  
 Предсједавајући Никола Шпирић одговорио је да је ова тачка већ усвојена и да се о 
њој мора спровести расправа. Замолио је посланике који желе дискутовати и предложити 
закључке, да их предају у писаној форми ради ефикасности и досљедног интерпретирања 
предложених закључака.  
 У дискусији, у оквиру ове тачке, учествовали су: Азра Хаџиахметовић, Момчило 
Новаковић, Златко Лагумџија, Мухамед Морањкић, Тихомир Глигорић, Ненад Мишић, 
Иво Миро Јовић, Изет Хаџић, Бериз Белкић, Селим Бешлагић, Филип Андрић, Младен 
Поточник, Сеад Авдић и Шефик Џаферовић. 
 Након дискусије, министар Докић одговорио је на одређена питања. Након 
излагања министра, реплицирали су Златко Лагумџија и Азра Хаџиахметовић.  
 По завршетку дискусије, предсједавајући Шпирић констатовао је да је у току 
дискусије у писаној форми предато 19 приједлога закључака,  те да се Колегиј договорио 
да Дому предложи закључак да се задужи Комисија Дома за саобраћај и комуникације да, 
на основу дискусије и предложених закључака, припреми цјеловит приједлог закључака 
које ће усвојити Дом и прослиједити Савјету министара и ресорном министарству.  
 Приједлог Колегија је прихваћен, па је, према томе, у оквиру ове тачке, усвојен 
сљедећи закључак: 
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 1. Дом прима к знању Информацију  Савјета министара у вези са иницијативама и 
досадашњим активностима у изградњи ауто-пута Коридор 5ц. 
 2. Задужује се Комисија за саобраћај и комуникације да, на основу дискусије и 
предложених закључака, припреми цјеловит приједлог закључака и достави их Дому на 
усвајање, након чега ће се усвојени закључци прослиједити Савјету министара и ресорном 
министарству. 
 
Ад – 16: Утврђивање састава и надлежности Истражне комисије за утврђивање 
               трошења донаторских средстава које је добила Босна и Херцеговина 
 
 За чланове Истражне комисије изабрани су: Адем Хускић, Хазим Фелић, Ненад 
Мишић, Ружа Сопта,  Јозо Крижановић, Младен Поточник, Милорад Живковић, Тихомир 
Глигорић и Иво Лозанчић. 
 Комисија ће сама утврдити надлежност и начин свога рада. 
 
Ад – 17: Давање сагласности за отказивање билатералног Споразума о трговинско- 
               привредним односима између Босне и Хереговине и Владе Републике Мађарске 
 Дом је једногласно дао сагласност за отказивање овог билатералног споразума. 
 
Ад – 18. Давање сагласности за ратификацију 
 
 Дом је једногласно дао сагласност за ратификацију:  

a. Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Савјета 
министара Републике Албаније о сарадњи у области образовања и науке, 

b. Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе 
Републике Грчке о сарадњи у области културе, образовања и науке, 

c. Уговора између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Републике 
Хрватске о научној и технолошкој сарадњи, 

d. Уговора између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Републике 
Хрватске о културној, образовној и спортској сарадњи, 

e. Споразума између Босне и Херцеговине и Републике Молдавије о 
унапређењу и реципрочној заштити инвестиција, 

f. Споразума између Босне и Херцеговине и Холандије о међународном 
друмском превозу, 

g. Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе 
Републике Бугарске о сарадњи у области образовања, науке и културе, 

h. Основног споразума о сарадњи између Босне и Херцеговине и Краљевине 
Шпаније, 

i. Споразума о културној, научној и техничкој сарадњи између Савјета 
министара Босне и Херцеговине и Владе Републике Француске. 

 
Ад – 19: Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о  
               систему индиректног опорезивања по хитном поступку, у складу 
               са чланом 104. Пословника 
 
 У оквиру ове тачке није било дискусије.  
 За захтјев Савјета министара, од 33 присутна посланика, у вријеме гласања, гласала 
су 24, против је гласало 8, суздржао се 1 посланик.  
 По ентитетима, из Федерације БиХ за су гласала 22, из Републике Српске 2 
посланика.  
 Предсједавајући је констатовао да нема ентитетске већине, па је одмах спроведено 
усаглашавање у Комисији Колегија.  
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 Како није било сагласности у Комисији Колегија, спроведено је гласање у другом 
кругу, када је из Републике Српске против гласало 9 посланика, а из Федерације није било 
гласова против.  
 Предсједавајући Дома констатовао је да је усвојен Захтјев Савјета министара за 
разматрање Приједлога закона о систему индиректног опорезивања по члану 104. 
Пословника Представничког дома.  
 
 Овим је исцрпљен дневни ред 20. сједнице. 
 Саставни дио Записника је транскрипт сједнице. 
 
 Сједница је завршена у 19,40 часова. 
 
               СЕКРЕТАР                       ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ 
ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА     ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА 
      Бранка Тодоровић            Др Никола Шпирић 
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